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Van de hoofdredacteur

Nazomerse bespiegelingen
Maar tot het verbeteren van de isolatie 
van spouw en dak zijn als ik het goed 
inschat minder mensen overgegaan. 
Het zijn dan ook ingrijpende en best 
kostbare stappen waarvoor mensen nog 
vaak terugschrikken. Toch verdienen de 
investeringen zich vaak snel terug. Het  
is wel verstandig om vooraf deskundig 
advies in te winnen.

Als wijkraad onderkennen we het belang 
van de energietransitie terdege. Sterker 
nog: we hebben daar in ons bestuur zelfs 
een aparte portefeuille voor. Tijdens een 
recente ledenvergadering hebben we al 
ons eens uitgebreid laten voorlichten door 
iemand van het gemeentelijke energiepunt 
en ook in de nieuwsbrief is er met grote 
regelmaat aandacht voor. Zo kunt u in 
dit nummer lezen hoe u verantwoord 
op hout kunt stoken. Een houtkachel 
is vanouds een populair alternatief 
voor het Russische aardgas waarvan 
we graag zo min mogelijk zouden willen 
verstoken, maar er is de laatste tijd veel 
onduidelijkheid over de milieuaspecten. 
In dergelijke kwesties proberen we te 
informeren en waar nodig te nuanceren.

Maar dat neemt allemaal niet weg dat  
ik toch op een warme en lange nazomer 
blijf hopen.

Okke Groot

Als u dit leest, is het waarschijnlijk al half 
september, maar op het moment dat ik 
deze alinea’s uit mijn laptop rammel is 
het nog volop midzomer. Een zomer die in 
juni zo hoopvol begon, maar die nu al een 
tijdje neerslagrecord na neerslagrecord 
breekt. Jammer, zo spoelen we als we niet 
oppassen ongemerkt het najaar in.

Elk jaargetijde heeft zijn bekoring en in 
een groene omgeving als de onze is er 
altijd wel iets moois te zien, maar mijn 
persoonlijke voorkeur gaat toch naar het 
voorjaar en de zomer uit. Ik sta daarin 
vermoedelijk niet alleen. Sommige mensen 
hebben ook een goede aanvullende reden 
voor die voorkeur. Onze wijk bestaat voor 
een groot gedeelte uit wat oudere huizen 
en in zulke woningen is het verblijf in 
de zomer vaak wat prettiger dan in de 
winter. Met de isolatie van veel van deze 
panden is het namelijk vaak nog niet zo 
heel best gesteld. En die slechte isolatie 
staat op haar beurt de overstap op andere, 
efficiëntere en meer energievriendelijke 
verwarmingsmethoden vaak in de weg.

Toch is het zinvol om na te denken over 
aanpassingen die oudere woningen toe-
komstbestendiger maken. Veel van onze 
wijkgenoten zijn op dit punt trouwens  
al goed bezig. Zonnepanelen zie ik als ik  
door de wijk fiets of wandel steeds meer.

In dit nummer:
• Van de hoofdredacteur  . . . . . . . . . . .  3

• Van de voorzitter  . . . . . . . . . . . . . . . .  4

• Bijdragen kerstnummer gevraagd  . . .  5

• Even voorstellen ...  . . . . . . . . . . . . . .  5

• Uitnodiging derde buurtcafé  . . . . . . .  5

• Verantwoord stoken, kan dat?  . . . . . 6-7

• Onze wijk als levend museum  . . . . . 8-9

• Adopteer een straat  . . . . . . . . . . . . .  10

• De Naald in retrospectief  . . . . . . . . .  11

• Van en voor de jeugd  . . . . . . . . . . . .  12

• Tai Chi Flow  . . . . . . . . . . . . . . . . 14-15

• Het lokaal aan de Langeweg  . . . . 15-16

• Zandloperpuzzel  . . . . . . . . . . . . . . .  17

• Gemengde wijkberichten  . . . . . . . 17-18

Wijkraad De Naald
Voorzitter Petra Lap - Sociale Zaken

Secretaris (aspirant) Züleyha Fokkens-Özdemir
Penningmeester vacant
Leden Alex Claassen - Openbare Ruimte, Energietransitie

 Riet Hoetelmans - Openbare Werken 

 Okke Groot - Public Relations & Communicatie

Colofon
Deze nieuwsbrief wordt drie keer per jaar verspreid 
onder alle inwoners van wijk De Naald.

Oplage 3.000 exemplaren
Redactie Okke Groot, Petra Lap, Loes Lap-Sellink  
 en Hans Apon
Jeugdredacteur Sijmen van der Net
Foto’s Vyacheslav Argenberg, Lies Bijl, Okke Groot, 
 Erika Janssen, Berry Meester, Sven Scholten, 
 Willy van Sermondt, Rhodé Wassink en 
 Zero Waste Apeldoorn
Vormgeving Hans Apon, DTP-studio Pontifix
Drukwerk B&K Repro Service, www.benkdruk.nl

Geboorte, verjaardagen, zomaar, iets goedmaken, liefde of overlijden. Voor 
elke gebeurtenis in het leven kunnen wij een boeket naar wens voor u maken. 

De winkel verandert elk seizoen en u zult steeds weer verrast zijn als u ons 
bezoekt. U vindt ons aan de Koninginnelaan 35, de gezelligste winkelstraat 

van Apeldoorn, op loopafstand van het centrum en de Grote Kerk.

Koninginnelaan 35  •  T  (055) 522 50 51  •  www.wimvanmunster.nl

www.oxenerschoenen.nl
Korteweg 2  •  7315 CM  Apeldoorn

Telefoon (055) 521 41 63
E-mail hulstein@planet.nl
Internet hulsteinwonen.nl

WIJ HEBBEN EEN RUIME COLLECTIE:

• ZITMEUBELEN
 - banken, fauteuils & relaxfauteuils
• WAND- & KLEINMEUBELEN
 - in kersen, eiken, mahonie & noten
• BEDDEN & KLEDINGKASTEN
• BEDBODEMS & MATRASSEN
• VLOERBEDEKKING
 - onder andere tapijt, vinyl,
  laminaat & pvc-vloeren
• GORDIJNEN & VITRAGES
• ZONWERING
 - voor binnen en buiten

Deandelsweg 2 - 7315 AJ Apeldoorn - Tel. 088 0300 700

Bij Top Class Mondzorg hebben wij u als patiënt hoog in het vaandel staan. 
Een perfect eindresultaat en een goede zorg voor uw gebit is ons streven. 

Bosweg 77, 7313 CA  Apeldoorn  •  T  06 41 62 38 04
E  info@kind055.nl  •  W  www.kind055.nl

Kom gerust een keertje langs!

SNACKBAR • EETCAFESNACKBAR • EETCAFE

Kweekweg 2  •  Apeldoorn  •  T  (055) 521 71 38  •  E  kweekweg@kokkie.nl

www.kokkie.nl

Digitale nieuwsbrief
Bent u al geabonneerd op de gratis 

digitale nieuwsbrief van  
Wijkraad De Naald? Dan blijft u  

nog beter geïnformeerd over wat er  
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Van de voorzitter Bijdragen kerstnummer gevraagd

Even voorstellen ...

Uitnodiging derde buurtcafé

Beste lezer,

Ik ben me bewust van het risico dat terwijl 
ik dit ‘van de voorzitter’ schrijf, in een 
periode waarin het eigenlijk meer herfst is 
dan zomer, u zich als lezer niet herinnert 
dat we in juli zowat wegspoelden met zijn 
allen, omdat het in de maand augustus 
schitterend zomerweer was in Nederland.

Gelukkig hebben we hier ‘alleen’ te maken met veel regen en 
temperaturen die niet echt zomers te noemen zijn. Want wat als 
we op Rhodos, in Slovenië, Kroatie, Portugal of op Hawaii zouden 
wonen? Dan zag onze wijk er toch wel heel anders uit. Je moet er 
eigenlijk maar niet aan denken.
Het blijft natuurlijk wel heel vervelend als je in juli in Nederland 
je kampeervakantie hebt doorgebracht. Dus eigenlijk hoop ik  
van harte dat augustus en september mooie (na)zomermaanden 
zijn. Overigens is naast het minder actueel zijn van sommige 
berichten, de papieren nieuwsbrief een prachtig ‘naslagwerk’, 
waar we als redactie iedere keer weer complimenten over krijgen. 
Soms ontvangen we suggesties van lezers om aandacht aan te 
besteden. We zijn blij met deze tips en nemen ze zeker ter harte!

Ook in de zomerperiode zit de wijkraad niet stil. Er is van alles te 
melden. Zo hebben we sinds kort een nieuwe (aspirant) secretaris 
in ons midden. Haar naam is Züleyha; op pagina 5 stelt Züleyha 
zich voor. Totdat Züleyha door de Algemene Ledenvergadering 
als secretaris wordt benoemd, is zij aspirant-secretaris. Gelukkig 
draait ze al wel mee als volwaardig lid van ons bestuur.

Wat ik ook heel graag wil melden is dat het ons bestuurslid 
Riet Hoetelmans is gelukt om een groep nieuwe bezorgers van 
de nieuwsbrief te werven. Voorheen werd er bezorgd door drie 
middelbare scholieren, die na jarenlange trouwe dienst hebben 
aangegeven te willen stoppen. Max en Laura zijn ons, nadat ze 
eigenlijk al gestopt waren, nog een keer te hulp geschoten met  
de bezorging van de vorige nieuwsbrief door, naast de bestuurs-
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leden, mee te helpen bij het bezorgen. 
Onze dank aan Laura en Max hiervoor  
is groot!

De nieuwe bezorgersgroep bestaat uit 
zo’n tien bewoners van de wijk, die naast 
de bezorging ook mede ‘de ogen en oren’ 
van de wijk zullen zijn. Begin juli hebben 
we tijdens een bezorgersborrel op onze 
inmiddels vertrouwde stek ‘Herberg 
Het Oude Loo’ kennis gemaakt met 
elkaar en alvast wat wetenwaardigheden 
uitgewisseld. Ik durf wel te melden dat ik 
namens de rest van het bestuur spreek  
dat we heel erg trots op ‘ons Riet’ zijn dat 
ze deze leuke ploeg mensen bij elkaar  
heeft weten te brengen!

Het ziet ernaar uit dat we in oktober 
weer een buurtcafé organiseren. Door het 
grote succes van de vorige edities en de 
daarmee samenhangende kosten, moeten 
we noodgedwongen kiezen voor een vorm 
waarbij de bezoekers van het buurtcafé 
ook zelf een gedeelte van hun drankjes 
zullen moeten betalen. Of dat gebeurt 
in de vorm van het verstrekken van een 
aantal munten bij binnenkomst of op een 
andere manier is nu nog niet bekend. 
Daarover informeren we u graag in een 
volgende editie van de digitale nieuwsbrief.
Voor nu wens ik u veel plezier bij het 
lezen van deze nieuwste editie, die door 
de redactie met zorg en veel plezier is 
samengesteld!

P.S. Als u nog een penningmeester weet 
voor ons enthousiaste bestuur, dan houd  
ik mij graag aanbevolen!

Petra Lap, 
voorzitter Wijkraad De Naald

Scheiden betekent het einde
van een relatie maar ook
een nieuw begin

 M info@scheidenzonderzorgen.nl
 T 06 21 70 50 87
 I www.scheidenzonderzorgen.nl

De derde nieuwsbrief van Wijkraad De Naald verschijnt 
zoals gebruikelijk in de decembermaand. U bent van 
ons gewend dat dit nummer, zo met de kerstdagen 
voor de deur, een extra feestelijk tintje heeft. Daarvan 
willen we ook in het jaar 2023 niet afwijken.

We hebben in de afgelopen jaren op verschillende 
manieren invulling gegeven aan dit feestelijke 
karakter. Vaak is het iets culinairs. Zo vroegen we 
afgelopen jaar om een bijdrage in de vorm van een 
kerstrecept van de chefs van een aantal van de 
restaurants in onze wijk. Die interactie met de buurt 
is ons goed bevallen en zetten we daarom graag voort. 
Maar deze keer willen we niet bij de professionals 
aankloppen voor een recept, maar doen we graag een 
beroep op de fantasie en creativiteit van onze lezers. 
Hebt u een recept waarmee u zich in uw familie 
legendarisch hebt gemaakt, bent u het culinaire 

Mijn naam is Züleyha Fokkens-Özdemir. 
Samen met mijn man en dochter woon ik 
sinds 2012 met heel veel plezier in onze 
mooie wijk Loolaan-Noord. Sinds jan 2021 
is ons gezin uitgebreid met onze viervoeter, 
wat maakt dat ik vaak aan de wandel ben 
in de wijk.

In het dagelijks leven werk ik al heel 
veel jaren binnen het sociaal domein in 
gemeenteland. Als bewoner lever ik graag 
mijn bijdrage aan de ontwikkelingen die 
de wijk ten goede komen.  

Op dinsdag 3 oktober aanstaande organiseert Wijkraad De Naald  
in bar-bistro ‘Herberg Het Oude Loo’ het derde buurtcafé. De eerste  
twee buurtcafés waren een groot succes en trokken veel bezoekers.  
Dit had vanzelfsprekend ook gevolgen voor de kosten. Hierom heeft  
de wijkraad gezocht naar mogelijkheden om de bijeenkomst qua  
kosten beter beheersbaar te houden en toch het laagdrempelige  
karakter te waarborgen.

Wij nodigen u graag uit om op 3 oktober in bar-bistro ‘Herberg Het 
Oude Loo’ op informele wijze te kunnen bijpraten en kennis te maken 
met medebewoners uit onze wijk. Het café start omstreeks 20.00 uur 
met een eindtijd van 22.00 uur. We willen u verzoeken om uw komst 
met het oog op de foeragering door te geven via denaald@kpnmail.nl

toevluchtsoord voor alle broers en zussen, neven en 
nichten die zelf minder bedreven zijn boven de potten 
en pannen of hebt u anderszins in uw omgeving 
een reputatie gevestigd als de ideale keukenprins of 
-prinses? Dan hopen we natuurlijk dat u uw geheime 
recept met ons wilt delen. Maar ook wanneer u 
helemaal niet zo van koken houdt, maar daarentegen 
een eenvoudige, maar toch feestelijke manier hebt 
gevonden voor het tevreden stellen van de innerlijke 
mens, horen we dat graag van u.

U kunt uw bijdrage inzenden tot 1 november 2023. 
Uit de ingezonden recepten zal de redactie mogelijk 
een selectie moeten maken; dat hangt een beetje 
van het aanbod af. Wilt u ervan verzekerd zijn dat 
uw inzending zal worden gepubliceerd? Het met 
voorproefavondjes omkopen van de jury, die zal 
bestaan uit de redactie van dit blad, is toegestaan.

Sinds juni ben ik hiermee begonnen in de 
rol van (aspirant-)secretaris van Wijkraad 
De Naald. Ik denk graag mee aan ideeën, 
plannen en in oplossingen in het belang 
van de bewoners van onze wijk.

Voor vragen ben ik bereikbaar via onze 
algemene email: denaald@kpn.nl

Warme groet,
Züleyha Fokkens-Özdemir
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Wegwijs voor de omgevingsbewuste houtstoker

Verantwoord stoken, kan dat?
Op het moment dat u dit leest zitten we nog in het staartje van de 
zomer, maar het duurt niet lang of we gaan weer koudere tijden 
tegemoet. In onze buurt hebben veel mensen een houtkachel 
of openhaard. Maar de geluiden die kritische kanttekeningen 
plaatsen bij stoken van houtkachels zwellen steeds luider aan. 
Reële bezwaren of overdreven gejammer? Uw redactie dook  
in de materie.

In één op de dertien huishoudens in Nederland wordt regelmatig 
de houtkachel of open haard aangestoken. Door de sinds vorig 
jaar sterk gestegen energieprijzen lijkt houtstook weer meer in 
opkomst te zijn. De vraag is in hoeverre dit gevolgen heeft voor 
de hoeveelheid fijnstof die hierbij vrijkomt. In de periode van 
1990 tot 2020 halveerde de emissie door houtstook. Dit komt 
onder meer doordat moderne kachels veel minder vervuilend  
zijn dan andere.

Kennis
Bewustwording en kennis zijn de belangrijke voorwaarden om 
op een verantwoorde manier hout te stoken. Een houtkachel 
kan enorm sfeervol zijn. Maar bij verkeerd gebruik kan er sprake 
zijn van overlast, in de vorm van stank en gezondheidsrisico’s. 
Deze overlast treedt hoofdzakelijk op bij onvolledige verbranding. 
Nagenoeg volledige verbranding vindt plaats vanaf circa 700ºC.  
Wanneer deze temperatuur niet wordt bereikt, gaan de hout-
gassen onverbrand door de schoorsteen naar buiten. En dat 
willen we niet.

Goed stoken kun je leren. Bij verkopers kun je dan ook soms 
stookcursussen volgen. De opgedane kennis leidt dan ook 
daadwerkelijk tot beter en minder overlast gevend stookgedrag. 
Ook mensen die zich zelf als ervaren stokers beschouwen, 
blijken vaak veel onnodige fouten te maken.

Terechte klachten
Mensen die over de overlast door hout-
kachels klagen hebben vaak een punt. 
Onnodige overlast bestáát en draagt in 
belangrijke mate bij tot het negatieve beeld 
dat over houtkachels bestaat. Een beeld 
dat overigens door voor- en tegenstanders 
van het stoken van hout vol overgave 
wordt aangevallen danwel verdedigd in de 
media, waarbij de realiteit nog wel eens in 
eigen voordeel wordt omgebogen tot een 
overtuigender standpunt. Zowel voor- als 
tegenstanders zijn sterk in het lobbyen, 
maar als argeloze (aspirant) houtstoker 
is het goed om te weten dat een toch 
onafhankelijk orgaan als TNO erkent dat 
verantwoorde houtstook realistisch is.

Check
Of je verantwoord stookt kun je eigenlijk 
vrij eenvoudig zelf checken: doe je het 
goed, dan blijft de kachelruit schoon en is 
er buiten al snel geen rook meer zichtbaar. 
Zet je de hele straat blauw, dan moet 
je nodig wat bijleren. Maar ook zonder 
cursus kun je je stookgedrag op een 
aantal manieren effectief verbeteren:
1. stook alleen droog hout, maximaal 

vuistdik;
2. steek de kachel aan volgens de 

zogeheten ‘Zwitserse stookmethode’. 
Op het internet kun je alles hierover 
terugvinden;

3. vermijd ouderwetse (open)haarden en 
open buitenvuurtjes, want die laten 
verantwoord stoken eigenlijk niet toe;

4. laat jaarlijks de schoorsteen vegen. 

Houtrookfilter
Tegenwoordig is het mogelijk om de 
houtkachel van een soort katalysator te 
laten voorzien. Hierdoor neemt de stank 
af en worden onverbrande deeltjes uit de 
rookgassen gefilterd. Investering in de 
apparatuur zelf is sowieso een goed idee. 
Kies voor een moderne houtkachel met het 
Ecodesign keurmerk. Die zijn gemiddeld 
vijf keer schoner dan conventionele 
houtkachels en geven meestal ook  
meer warmte af. 

Nog beter zijn pelletkachels, die een 
factor tien schoner kunnen zijn. Wie in 
zijn huis nog een openhaard heeft en die 
wil gebruiken, kan overwegen om een 
inbouwhaard met Ecodesign keurmerk 
te laten installeren. Die bieden dezelfde 
voordelen als vrijstaande houtkachels met 
dit keurmerk. Het Ecodesign keurmerk 
resulteert tevens in een vermindering 
van de kans op terugslag van rook naar 
binnen. Goed voor je eigen gezondheid.

Stookalert
De snelheid waarmee fijnstof uit hout-
kachels vervliegt is afhankelijk van de 
weersomstandigheden. Bij windstil weer 
kan fijnstof lang blijven hangen. Dit ver-
hoogt de gezondheidsrisico’s sterk. Hou 
hier als stoker zoveel mogelijk rekening 
mee. Dit kan door het stookalert op de 
stookwijzer (www.stookwijzer.nu)  
te volgen.

Loes Lap-Sellink en Okke Groot

Bronnen
https://www.haveverwarming.nl/
kenniscentrum/verantwoord-stoken-
kan-je-leren

https://www.tno.nl/nl/newsroom/
insights/2023/03/extra-beleid-
dreigt-overlast-houtrook/

Met dank aan:  
De Haardenexpert Apeldoorn
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Historisch erfgoed op elke straathoek

Onze wijk als levend museum
In het redactioneel in het voorjaarsnummer van onze nieuwsbrief 
deed ik een oproep voor historisch beeldmateriaal uit onze wijk. 
Die oproep maakte zeker waardevolle reacties los. Want hoewel  
er geen oneindige stroom van oude foto’s op gang kwam, leverde 
de respons wel nieuwe ideeën en inzichten op.

Het was eigenlijk een samenloop van omstandigheden. Uw 
hoofdredacteur heeft ‘iets’ met historisch fotomateriaal – zowel 
professioneel als privé – en kwam in zijn eigen collectie een 
vermoedelijk door een Amerikaanse toerist geschoten dia 
van Hotel Bloemink tegen (zie hiervoor ook pagina 11). Niet 
eens bijzonder oud – ik schat een jaar of 35 – maar toch al 
duidelijk een beeld uit vervlogen tijden. Goh, wat leuk, dacht 
ik. Herkenbaar doordat het bij je om de hoek is, maar toch 
bijzonder doordat de opname dateert uit een tijd die alweer 
vér achter ons ligt. Ik realiseerde me natuurlijk wel dat er 
nog veel meer historische foto’s bestaan van onze wijk. Een 
gedeelte van die foto’s is ook wel bekend: ze behoren tot het 
collectieve geheugen van Apeldoorn. Je vindt ze in de collecties 
van lokale erfgoedinstellingen en organisaties zoals CODA en 
Vereniging Oud Apeldoorn, maar ook in verschillende landelijke 
verzamelingen. In de beeldbanken zie je verhoudingsgewijs veel 
prentbriefkaarten uit het begin van de twintigste eeuw. Daarbij 
gaat het veelal om locaties die al sinds mensenheugenis de 
highlights van onze wijk vormen. U kent ze wel: Paleis Het Loo, 
de Grote Kerk en de Loolaan.

Verborgen schatten
Naast die min of meer bekende beelden moeten er ook foto’s 
bestaan die niet iedereen kent. Want ook mensen zoals u en ik 
maakten en maken foto’s. Die komen meestal niet naar buiten, 
maar slijten in plaats daarvan hun leven in de beslotenheid van 
het familiealbum, de schoenendoos met oude fotonegatieven 
of de oude diadozen in het boekenrekje op de logeerkamer. 
Die kunnen zich overal op deze aardbol bevinden, maar onze 
eigen wijk levert vanzelfsprekend een verhoudingsgewijs grote 
vangkans voor verborgen schatten van juist dit specifieke stukje 
Apeldoorn op. En inderdaad: mijn oproep leverde een paar 
typische voorbeelden van zulke foto’s op. 

De Middenhof in aanbouw, 1996.  
Foto ingezonden door Rhodé Wassink

Op deze pagina treft u er enkele aan 
en in de toekomst zullen we er nog wel 
eens op kunnen terugvallen. Het behoeft 
geen uitleg dat we ook na vandaag 
nog geïnteresseerd blijven in nieuwe 
inzendingen van interessante foto’s van 
onze wijk. Dat mag in digitale of analoge 
vorm. Het digitaliseren hiervan is met de 
huidige stand der techniek geen probleem 
meer. En in het denkbeeldige geval dat u 
afstand wilt doen van de foto’s: wij gaan 
als wijkraad niet zelf een verzameling 
aanleggen, maar bemiddelen desgewenst 
graag bij het vinden van een verantwoorde 
bestemming.

Bezoek koningin Beatrix aan Apeldoorn,  
13 augustus 2005. Rijtoer ter hoogte van  
de Grote Kerk.  
Foto ingezonden door Rhodé Wassink

Fotowebsites
De geschiedenis van de eigen buurt is voor  
veel mensen interessant en in dat licht 
bezien wekt het geen verwondering dat er 
meer mensen al dan niet hobbymatig mee 
bezig zijn. Onze wijkbewoner Berry Meester 
is zo iemand. Hij beheert verschillende 
websites met oud fotomateriaal van 
Apeldoorn, zoals www.oud-apeldoorn.nl  
en www.fotoarchiefapeldoorn.nl. 

Onze wijk is hierin goed vertegenwoor-
digd. Op de eerstgenoemde site wordt 
bijvoorbeeld uitgebreid stilgestaan bij  
de geschiedenis van de bebouwing in  
de Wendenlaan en haar bewoners.

Burendag
Foto’s worden nog interessanter als ze 
vergezeld gaan van een verhaal. Drie 
bewoonsters van de Indische Buurt, Willy 
van Sermondt, Marjon Kanne en Erika 
Janssen, namen vanuit die overtuigeng in 
2021 het initiatief voor een burendag die de 
geschiedenis van de Burglaan, Borneolaan 
en het Spainkhof tot leven bracht. Veel 
bewoners leverden een bijdrage, waardoor 
veel interessante en gevarieerde informatie 
naar boven kwam, van onderduikadressen 
tot lang verdwenen pensions. Dit materiaal 
werd op de burendag op 25 september 
2021 ‘coronaproof’ gepresenteerd. Een 
leuk evenement dat voor veel verbinding 
in de buurt zorgde. De dames die de kar 
in 2021 trokken zouden hier dan ook wel 
een vervolg aan willen geven, bijvoorbeeld 
in een samenwerkingsverband met partijen 
die ook in het Erfgoedplatform Apeldoorn 
participeren.

Wijkraad
Verbinding, dat is iets waarvoor we ons als Wijkraad De Naald 
ook sterk proberen te maken. Vaak zoeken we die verbinding 
in het fungeren als spreekbuis voor wijkbewoners in de dialoog 
met de lokale overheid in kwesties die over onze leefomgeving 
gaan. Vaak gaat het dan over ‘praktische’ zaken als laadpalen, 
verkeersveiligheid, dementievriendelijke looproutes, de bestrijding 
van zwerfvuil, speeltuintjes voor onze jeugdige bewoners of energie-
transitie. Hiernaast organiseren we evenementen die burgers met 
elkaar in gesprek kunnen brengen, zoals ons buurtcafé. Maar het 
is eigenlijk helemaal niet zo’n gek idee dat we ons als wijkraad 
ook zouden inspannen voor het tot elkaar brengen van partijen 
die zich bekommeren om het behoud van het historisch erfgoed in 
onze wijk. De basis hiervoor hebben we bij deze eigenlijk al gelegd, 
zonder dat we dat zelf in de gaten hadden. Nu is het moment om 
daar op passende wijze een vervolg aan te geven. En dan blijkt 
maar misschien weer eens te meer dat de reikwijdte van een 
simpele nieuwsbrief als de onze hoofdzakelijk wordt bepaald  
door de mate waarin de inhoud lezers kan inspireren.

Okke Groot

Met dank aan Rhodé Wassink, Erika Janssen,  
Willy van Sermondt en Berry Meester

Impressies van de Burendag in de Indische buurt, 25 september 2021. 
Foto’s Erika Janssen en Willy van Sermondt.
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Oud en nieuw in beeld

De Naald in retrospectief
Op pagina 8 en 9 besteedden we al aandacht aan de geschiedenis 
van onze wijk. Geschiedenis wordt voor veel mensen pas écht 
interessant als het verleden op de een of andere manier kan 
worden gerelateerd aan het leven van vandaag de dag. Zo niet, 
dan haken veel mensen snel af. 
Met oude foto’s werkt dat eigenlijk ook zo. Die zijn leuk als je  
er toch iets van je eigen referentiekader in kunt ontdekken. Dat  
is dan ook de reden dat je in de tijdschriften en kranten vaak  
tweeluiken tegenkomt, waarin een historisch beeld wordt 
gekoppeld aan een hedendaagse foto van dezelfde plek. De 
redactie van deze nieuwsbrief dacht zoiets ook maar eens te 
moeten proberen. Hieronder onze eerste pogingen.

(foto’s collectie Okke  
Groot/Okke Groot)

Het hele idee 
om iets met de 
geschiedenis van 
het leven rondom 
De Naald te gaan 
doen ontstond 
uit mijn eigen, in 
een vorig leven 
aangelegde, 
collectie van historische amateurfotografie. Het materiaal uit die 
verzameling is grotendeels afkomstig van anonieme buitenlandse 
fotografen, maar die kunnen als toerist natuurlijk best wel eens 
Apeldoorn hebben bezocht. En zo stuitte ik op een dia van Hotel 
Bloemink uit circa 1988.

Hoewel het hotel al sinds 2006 niet meer de naam Bloemink 
draagt, is er in de afgelopen 35 jaar visueel niet zo heel veel 
aan deze plek veranderd. De ‘moderne’ uitbreiding achter het 
voormalige hoofdgebouw was er aan het einde van de jaren 
tachtig al. Links is hier ook op de oudste foto een gedeelte van 
te zien. Je ziet daarentegen wel opvallende verschillen in de 
begroeiing. De heg voor het hotel is behoorlijk opgegroeid en 
ook sommige bomen in de directe omgeving nemen een meer 
prominente plaats in. En de oplettende kijker zal opvallen  
dat het wagenpark op de eerste foto inmiddels behoorlijk 
gedateerd overkomt.

Hoe verder je teruggaat in de tijd, hoe 
groter de verschillen met het nu. Dat geldt 
zeker ook voor het uiterlijk van de villa 
aan Loolaan 49. Hoewel dit monumentale 
pand uit omstreeks halverwege de 19e 
eeuw nog steeds bestaat, is de aanblik 
door de jaren heen behoorlijk veranderd. 
De oudste foto hier dateert uit het begin 
van de 20e eeuw en toont de villa op 
een prentbriefkaart van de Apeldoornse 
uitgeverij Van der Hoeven. In 1909, 1952 
en 1954 zouden verbouwingen hebben 
plaatsgevonden, waarbij het uiterlijk 
transformeerde tot de situatie zoals we  
die vandaag de dag kennen.

(foto’s collectie  
B. Meester/ 
Okke Groot)

De prentbriefkaart (die voor publicatie 
welwillend beschikbaar werd gesteld door 
onze wijkgenoot Berry Meester) biedt door 
de aanwezigheid van een aantal mensen 
een levendige aanblik. Dat geldt overigens 
ook voor de huidige situatie; op deze plek 
treffen we immers drie middagen per 
week de inmiddels met mediabekendheid 
overladen jeu-de-boulers van de Loolaan.

Veel panden aan de Loolaan kennen 
een rijke geschiedenis. Kijk voor een 
overzicht hiervan op www.parkenbuurt.
nl/extrastraatloolaan/

Okke Groot

Zero Waste Apeldoorn

Adopteer een straat
Veel mensen ergeren zich aan zwerf-
afval op straat. Herken je jezelf daarin? 
Je kunt je wel blijven ergeren, maar 
je kunt ook zelf in actie komen en de 
handen uit de mouwen steken. Dat 
doen honderden Apeldoorners al! En 
zo’n tweehonderd opruimers hebben 
zelfs een straat of een deel van hun 
buurt officieel ‘geadopteerd’.

Onder de noemer ‘Adopteer je straat’ kunnen inwoners zich per 
e-mail aanmelden om een straat of (een deel van) een wijk te 
adopteren en die schoon en vrij van zwerfafval te houden. Dit doe 
je op je gemak en wanneer het je uitkomt, alleen of in gezelschap 
van vrienden en/of buren. Jij bepaalt dus zelf het tempo, de 
frequentie, het gezelschap en hoe kort of lang je opruimroute is.

Meedoen?
Meedoen is super eenvoudig!
1. Check eerst op onze Zwerfafvalvrij Apeldoorn-kaart – te vinden 

op https://bit.ly/3YvZSub – of de straat, het park of de wijk 
waar je aan de slag wilt nog vrij is. Zo ja, geef die locatie dan 
ons door via: zerowasteapeldoorn@gmail.com. Zo nee, kies 
een andere straat/opruimroute en geef die vervolgens aan ons 
door via de mail. Wij zorgen ervoor dat je geadopteerde straat/
opruimroute groen op de kaart wordt gemarkeerd.

2. Via de gemeentelijke campagne ‘Heel Apeldoorn Rein’ worden 
opruimspullen in bruikleen ter beschikking gesteld. Je kunt 
je opruimset bij de Gemeentewerf Zuid (Aruba 4) komen 
ophalen. De set bestaat uit: een afvalgrijper, hesje, upcycled 
afvalzakhouder en een rol speciale Rein-afvalzakken om  
het zwerfafval mee op te ruimen.

3. Heb je een afvalzak vol met opgeraapt zwerfafval? Stuur een 
mail naar ons of rechtstreeks naar: rein@apeldoorn.nl om de 
volle Rein-afvalzak gratis te laten ophalen.

Vragen?
Voor alle onderstaande vragen en kwesties 
over de straatadoptie kun je bij ons terecht 
via: zerowasteapeldoorn@gmail.com
•	 Als	je	een	reeds	geadopteerde	straat/

opruimroute wilt aanpassen;
•	 Als	je	nieuwe	afvalzakken	en/of	

opruimspullen nodig hebt;
•	 Als	je	jouw	geadopteerde	straat/opruim-

route weer vrij wilt geven en de geleende 
opruimspullen terug wilt geven.

We hopen op veel aanmeldingen. Samen 
maken we Apeldoorn schoner.

Tiphaine Bresser 
Project-/initiatievenmanager Stichting 

Zero Waste Apeldoorn

Noot: de straatadoptie in Ugchelen  
loopt via Dorpsraad Ugchelen:  
voor meer informatie, neem contact 
op met het dorpsraadsmailadres: 
dorpsraadlid4@dorpsraadugchelen.nl  
of kijk op hun website.
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Van en voor de jeugd

Monumenten in onze wijk
De Naald
Jullie kennen vast allemaal De Naald. Je 
kunt hem niet missen als je Apeldoorn 
inrijdt. De Naald was in 1901 een cadeau 
van de inwoners van Apeldoorn aan het  
bruidspaar koningin Wilhelmina en 
prins Hendrik. Tegelijkertijd was het 
een eerbetoon aan de ouders van 
koningin Wilhelmina: koning Willem III 
en koningin-regentes Emma. Er is een 
plaquette bevestigd aan het monument, 
waarop de volgende tekst staat:

“Gesticht door de Ingezetenen der 
Gemeente Apeldoorn als eene dankbare 
hulde aan de doorluchtige ouders van  
Hare Majesteit Koningin Wilhelmina.”

Ons taalgebruik is in 120 jaar best veel 
veranderd ... . De portretten van Willem III  
en Emma staan ‘en profil’ afgebeeld op 
twee medaillons die op het monument  
zijn aangebracht.

De Naald werd een maand na het huwelijk, 
op 9 maart 1901, geplaatst. Op de foto is 
te zien hoe druk het was.

De aanslag
Op Koninginnedag op 30 april 2009 is er 
een aanslag geweest bij De Naald. Een 
automobilist reed tegen het monument 
aan. Hij raakte daarbij een aantal 
omstanders. Op dat moment waren 
leden van de koninklijke familie ook in 
Apeldoorn. Die kwamen juist terug van 
een rijtoer en reden in een open bus terug 
naar Paleis Het Loo. Heel Nederland kon 
het live op de televisie zien.
Er zijn bij dit incident acht mensen 
omgekomen, onder wie de automobilist 
zelf. Na het voorval werden alle festivi-
teiten door het hele land afgelast.

In 2010 werd voor deze gebeurtenis ook 
een monument onthuld, dat zich aan de 
overkant van de kruising schuin tegenover 
De Naald bevindt.

Het monument ter herinnering aan de aanslag

Door deze aanslag is De Naald voor veel 
mensen uit ons land bekend geworden. 
Een poosje geleden kwamen er mensen uit 
een ander deel van het land bij ons thuis. 
Die waren er helemaal vol van dat ze nu 
toch ‘De Naald’ zagen, waar de aanslag 
was gepleegd.

Sijmen van der Net

De Naald bij de onthulling in 1901



14 15

Beweegcafé Apeldoorn

Tai Chi Flow
Tai Chi Flow is hét nieuwe bewegen bij het 
stijgen der jaren, chronische vermoeidheid 
en herstel na ziekte, of ter ondersteuning 
van en als vervolg op fysiotherapie. 
Dezer dagen start een nieuwe cursus van 
Beweegcafé Apeldoorn in Wijkcentrum  
De Groene Hoven.

Mijn naam is Lies Bijl. Ik ben trainer 
Body-Mind beweging, mindfulness 
trainer/supervisor, Taiji en Qi Gong en 
gespecialiseerd in Tai Chi Flow volgens 
de Harvard University Medical Guide to 
Tai Chi. Op 13 september aanstaande 
organiseer ik een bijeenkomst in De 
Groene Hoven (Koninginnelaan 280)  
voor iedereen die meer over Tai Chi Flow 
wil weten. Maar ook na deze datum is het 
mogelijk om kennis te maken met deze 
nieuwe manier van bewegen, vragen te 
stellen en informatie uit te wisselen.  
De lopende cursus duurt tot mei 2024.  
Wil je hier meer over horen? Voel je 
welkom bij ondergetekende voor een  
gratis introductie.

Een steuntje in de rug
Het kan je zó belemmeren: wat je vroeger 
plezier gaf, kan vaak niet meer. Misschien 
voelde je je al nooit op je gemak in een 
sportschool en na jaren zittend werk 
kun je zó opzien tegen oefenen. Bij Tai 
Chi Flow gaan elkaar ontmoeten, samen 
lachen en serieus oefenen hand in hand. 
Met respect voor de grenzen door de 
butsen en deuken van je bestaan. Je  
kunt altijd meedoen: soms staande,  
soms zittend.  

De oefeningen beginnen eenvoudig en 
blijven toch uitdaging houden. Je leert  
te bewegen met iedere vezel van top  
tot teen, uiteindelijk zelfs afgestemd  
op je ademhaling. Met beweging die  
plezier geeft, lijf en leden goed doet en  
je herstel ondersteunt.

Waarom een nieuwe cursus?
De medische wetenschap kijkt de laatste 
jaren steeds dieper in de weefsels van brein 
en lichaam. Dat brengt een stortvloed aan 
nieuwe inzichten over helend bewegen.
Het mooiste: we hebben een groot ver-
mogen tot herstel in de eenheid brein-
lichaam, ons hele leven lang! Daar moeten 
we wel wat voor doen: bewegen. Niet 
zomaar of zoals in conditietraining,  
maar juist rustig, met aandacht.

De helende kracht van  
zacht bewegen
Langzaam in plaats van snel, zacht in 
plaats van met kracht, pijn vermijden 
in plaats van opzoeken. Oefenen is veel 
minder een beweging nadoen, maar zelf 
voelen wat goed voor jou is: misschien 
kleiner, minder kracht, langzamer.

Laat je verrassen
Onderzoek bevestigt deze aanpak: je 
benen worden sterker, je balans verbetert, 
er komt weer een huppeltje in je loop. 
Je hele lichaam voelt meer als eenheid 
en soepeler. Misschien wel het meest 
verrassende: zelfs je stemming kan  
er van opfleuren. Nooit saai en zeker  
niet soft.

Niet van vandaag of gisteren

Het lokaal aan de Langeweg
Als bewoners van onze wijk kennen we 
het adres Langeweg 105 vanouds als het 
onderkomen van de Christelijke Gemeente 
Filadelfia en sinds kort ook als De Koffie-
kamer. De maatschappelijke functie van 
dit gebouw heeft echter een veel langere 
geschiedenis en met een beetje goede  
wil heeft zou je zelfs kunnen zeggen dat 
onze wijkraad er historische wortels  
heeft liggen.

Alweer enige tijd geleden ontving 
de wijkraad van één van onze 
buurtbewoners, mevrouw S. Wassink-
Medema, de hierbij afgedrukte fotokopie 
van een oud krantenknipsel. Helaas 
is het knipsel niet helemaal volledig 
gedocumenteerd, maar wel is bekend dat 
het uit 1945 dateert. In het bericht wordt 
melding gemaakt van de oprichting van 
buurtvereniging ‘Apeldoorns Noorder-
kwartier’ in het ‘lokaal Langeweg 105’. 
Dat gebouw kennen we vandaag de dag 
als Filadelfia/De Koffiekamer. Dat dit 
adres als ‘lokaal’ wordt aangeduid, wijst 
er overduidelijk op dat het gebouw een 
maatschappelijke functie vervulde.

Uit de overlevering weet de inzender te 
melden dat er regelmatig activiteiten 
waren en haar schoonouders vierden 
er zelfs hun trouwfeest. Dit lijkt eerder 
beluisterde verhalen dat het bijgebouw 
van de huidige dierenspeciaalzaak 
Karman aan de overzijde van de straat  
een dergelijke rol vervulde, grotendeels  
te ontkrachten.

Het is wel wennen, 
want de meesten  
van ons hebben 
geleerd: tanden 
op elkaar en door-
zetten.  Daarom 
krijg je ook veel 
uitleg over het  
hoe en waarom  
van Tai Chi Flow. 
Met informatie  
uit gloednieuw 
medisch onderzoek.
Tai Chi Flow staat 

gelijk met medium conditie training, 
maar dan zonder verhoogde long- of hart-
belasting. Dat maakt het zo geschikt als  
je nog weinig energie hebt.

Tai Chi Flow, het fijnste bewegen  
bij een kwetsbare conditie
De zachtvloeiende vormen blijven aan-
genaam om te doen. Je blijft ruim binnen 
je mogelijkheden van de dag, gebruikt 

weinig spierkracht, vermijdt pijn. Je  
kunt ze aanpassen aan je energie en  
de stemming van de dag.

Je mag zitten als je even te moe voelt.
Een cursist: “Toen ik nog bestraald werd 
iedere veertien dagen, keek ik uit naar 
je les. Het was de enige keer in veertien 
dagen dat ik genoeg lucht had om naar 
huis te lopen. Even minder stress in mijn 
lijf. Dat gaf me moed om door te gaan.”

Meer informatie?
Kijk voor meer informatie op de website 
www.beweegcafe-apeldoorn.nl
Zie ook bij ondersteuning bij long Covid/
chronische vermoeidheid. Deze cursus 
omvat drie maanden begeleiding bij 
helend bewegen om je mogelijkheden  
te herontdekken.

Lies Bijl, 
trainer Beweegcafé Apeldoorn
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Deze keer presenteren we onze puzzelaars een zandloperpuzzel. Bij de 
zandloper mogen geen letters gewisseld worden. Vanuit een beginwoord 
wordt regel na regel één letter weggelaten totdat het kleinste woord van 
de zandloper is bereikt. Daarna wordt weer telkens één letter toegevoegd 
totdat een eindwoord is gevonden dat even lang is als het beginwoord.
We schenken u de letter ‘e’ in het midden van de zandloper.
U kunt de oplossing van de puzzel mailen naar: denaald@kpnmail.nl

Onder de inzenders verloten we een cadeaubon naar keuze van 
Bloemsierkunst Wim van Munster, Marcel’s Kaas, Dierenspeciaalzaak 
Karman, Bierspeciaalzaak Hopdonders of Banketbakkerij Maassen. 
De winnaar wordt in onze volgende nieuwsbrief bekend gemaakt.

De winnaar van onze puzzel in het maartnummer van onze nieuwsbrief 
is Grietje Huls. Zij heeft in mei hiervoor al een bon van Marcel’s Kaas 
mogen ontvangen. Van harte gefeliciteerd!

Omschrijvingen
1 Onderdeel van een voetbalgoal 7 Voegwoord
2 Deegwaar 8 Tijdperk
3 Deel van de rug 9 Hype
4 Part 10 Gesponnen draad
5 Plaats in Gelderland 11 Bedrijfsleider in de horeca
6 Lidwoord 12 Engels woord voor vreemd

Zandloperpuzzel

E

Gemengde wijkberichten

Jazzfestival Generations in Orpheus
Op zaterdag 16 september wordt in Orpheus de vijfde 
editie van het Jazzfestival Generations gepresenteerd. 
Op deze dag kunnen liefhebbers weer genieten van 
heerlijke live muziek. Van pure jazz tot swingende 
funk, soul, latin en pop. Dertien live acts vullen 
de vier podia van 15.30 uur tot middernacht. 
Optredende artiesten zijn onder anderen Antares 
Flare, SPQTRM, Sanne Sanne en Jasper Blom met 
zijn formatie. Kijk op www.orpheus.nl voor meer 
informatie en tickets.

Derde buurtcafé op dinsdag 3 oktober
Op dinsdag 3 oktober aanstaande organiseert Wijk-
raad De Naald in bar-bistro ‘Herberg Het Oude Loo’ 
het derde buurtcafé. De eerste twee buurtcafés waren 
een groot succes en trokken veel bezoekers. Dit had 
vanzelfsprekend ook gevolgen voor de kosten. Hierom 
heeft de wijkraad gezocht naar mogelijkheden om de 
bijeenkomst qua kosten beter beheersbaar te houden 
en toch het laagdrempelige karakter te waarborgen.

Wij nodigen u graag uit om op 3 oktober in bar-bistro 
‘Herberg Het Oude Loo’ op informele wijze te kunnen 
bijpraten en kennis te maken met medebewoners uit 
onze wijk. Het café start omstreeks 20.00 uur.
We willen u verzoeken om uw komst met het oog op 
de foeragering door te geven via denaald@kpnmail.nl

Nazomerfeest Koninginnelaan
Op 30 september organiseert de winkeliersvereniging 
weer het jaarlijkse Nazomerfeest. Dit jaar is het de 
30e editie. In dit jubileumjaar krijgen alle activiteiten, 
kramen en entertainment een koninklijk tintje. Het 
feest duurt van 14.00 tot 20.00 uur.
Naast de deelnemende winkeliers is er nog ruimte 
voor standhouders of foodtrucks.  
Interesse? Mail karin@bymaureen.nl

Wijzigingen redactiesamenstelling
Na vele jaren trouwe dienst en een groot aantal 
bijdragen, heeft Joke van der Linden-Brenninkmeijer 
afgelopen voorjaar afscheid genomen als redactielid 
van Nieuwsbrief Wijkraad De Naald. De wijkraad 
dankt Joke voor haar tomeloze inzet gedurende een 
lange periode. In haar plaats heeft Loes Lap-Sellink 
haar entree gemaakt in de redactie. De wijkraad heet 
Loes van harte welkom.

Penningmeester gezocht
De wijkraad is nog steeds op zoek naar een kandidaat 
voor de functie van penningmeester. Gaat het wel 
en wee van de wijk u aan het hart en hebt u tijd en 
gelegenheid om uw betrokkenheid tot uitdrukking te 
brengen in het vervullen van een bestuursfunctie of 
heeft u vragen over de invulling hiervan? Neem dan 
contact met ons op via denaald@kpnmail.nl

De Langeweg ter hoogte van de Hogeweg 
omstreeks de jaren twintig van de vorige eeuw

Over Buurtvereniging ‘Apeldoorns 
Noorderkwartier’ is op het internet helaas 
niet veel meer te vinden. Wat er zoal 
aan ‘feesten’ werd georganiseerd, blijft 
in het duister gehuld. Wel kennen we 
nu de namen van de mensen achter de 
vereniging. In die jaren moet – anders dan 
nu – de animo om zitting te nemen in het 
bestuur groot zijn geweest. Het bestuur 
van de nieuwbakken buurtvereniging 
bestond namelijk uit liefst zes personen: 
voor elke bestuursfunctie waren twee 
mensen beschikbaar.

Helaas loopt hier het historische spoor 
voor dit moment dood. Maar we voelen 
als wijkraad wel een connectie met dit 
instituut. Onze eigen wijkvereniging dateert 
weliswaar van het begin van deze eeuw 
(dus meer dan 55 jaar na de oprichting van 
de genoemde buurtvereniging), maar gezien 
de taakomschrijving, vooral waar melding 
wordt gemaakt van het behartigen van 
buurtbelangen, is de overeenkomst in  
de doelstellingen evident.

(Overigens werd de nog steeds actieve 
Buurtvereniging Het Loo in 1946 
opgericht. Blijkbaar waren de eerste 
naoorlogse jaren een vruchtbare periode 
voor de oprichting van gemeenschaps-
verbanden.)

Het zou leuk zijn om wat meer te 
weten te komen over Buurtvereniging 
‘Apeldoorns Noorderkwartier’ en ook 
over de geschiedenis van het maatschap-
pelijk leven aan Langeweg 105. 
Misschien moeten we zelf maar eens in 
de archieven duiken. Of misschien zijn 
er wel buurtbewoners die er uit eigen 
herinnering of uit de overlevering nog 
verhalen over kunnen vertellen? Daarvoor 
houdt de redactie zich vanzelfsprekend 
ten zeerste aanbevolen.

Okke Groot
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Installatiebedrijf
Groothedde Apeldoorn

installatietechniek sinds 1920

Tulpenlaan 11
T  (055) 521 35 94

www.gebroedersgroothedde.nl

WEINIG TĲ D OM TE SPORTEN?
MET DE CURVES WORKOUT TRAIN JE JE
HELE LICHAAM IN SLECHTS 30 MINUTEN!

MEER INFORMATIE?
WWW.CURVES.NL

Koninginnelaan 68 B
T (055) 521 44 20 30 MINUTEN FITNESS VOOR VROUWEN

30
DAGEN
VOOR
€ 30,-

Koninginnelaan 79a
7315 BN  Apeldoorn
tel. (055) 843 80 32

Eglantier 231,
Koninginnelaan 67,

Schuttersweg 139

Apeldoorn

Ugchelseweg 189

Ugchelen

Welkom!

www.maassenbanket.nl

Activiteiten Jacobus Fruytier 
Scholengemeenschap
Via de Jacobus Fruytier scholengemeenschap 
ontvingen wij het onderstaande bericht:

Beste buurtbewoners,
Als Jacobus Fruytier en het Hoornbeeck college 
zijn we druk bezig om D.V. volgend schooljaar 
verschillende activiteiten op te zetten in de wijk. We 
denken bijvoorbeeld aan een periode dat leerlingen 
een dagdeel per week bij u langskomen om samen 
een activiteit te doen. We willen ons als scholen graag 
meer zichtbaar maken in de wijk en samen met u 
onze leerlingen leren om zich belangeloos in te zetten 
voor onze medeburger. Begin volgend schooljaar 
hopen we een flyer te bezorgen met meer informatie. 
Heeft u ideeën of wilt u meedenken, neem dan gerust 
contact met ons op via (055) 526 23 00 en vraag dan 
naar Menno Wisse of Dirmia van de Welle. Na de 
zomervakantie gaan wij op 23 augustus met onze 
activiteiten starten.

Met vriendelijke groet,

M. (Menno) Wisse 
locatie - en veiligheidscoördinator 

Jacobus Fruytier Scholengemeenschap

Postbode Bert neemt afscheid
Wijk 7315C PostNL heet de wijk waar postbode Bert 
de post bezorgde. Maar inmiddels is dat geschiedenis. 
Op vrijdag 16 juni werd Bert in De Koffiekamer 
aan de Langeweg 105 bedankt voor tien jaar post 
rondbrengen in de wijk. Bert was een graag geziene 
postbode. In weer en wind. Altijd een kort en goed 
gesprek en dan snel weer door, want de klanten van 
PostNL wachtten op de post. Hij gaat met pensioen en 
daar zal hij aan moeten wennen. Want al is hij bijna 
zeventig, hij werkt graag buiten. Bert was betrokken, 
hij zag aan de post of er iets aan de hand was, 
wanneer er bijvoorbeeld plotseling veel kaarten of 
brieven waren. Of dat er ineens ‘thuiszorg’ was. Bert 
was altijd belangstellend.
Speeltuin ´t Loolaantje (Hogeweg) en De Koffiekamer 
hebben het initiatief genomen om voor Bert geld in 
te zamelen voor een cadeau, als dank voor Berts 
aanwezigheid in de wijk. Beide projecten, zowel ‘t Loo-
laantje als De Koffiekamer, zijn door de gemeente  
Apeldoorn mogelijk gemaakt na een initiatief van  

Bereikbaarheid Wijkraad De Naald
e-mail: denaald@kpnmail.nl
website: www.wijkraaddenaald.nl

Indien u contact wenst met (iemand van) het 
bestuur van de wijkraad, dan kunt u ons een 
e-mailbericht sturen. Wij nemen dan zo  
spoedig mogelijk contact met u op!

Belangrijke telefoonnummers
• Wijkagent Cenzig Kara (Loolaan/Noord) 0900 - 8844
• Buitenlijn gemeente Apeldoorn 14055
• St.Vrijwillige hulpdienst De Kap 529 55 20
• Wijkserviceteam Noordwest 580 22 22
• Stimenz (Wisselwerk) 088 784 64 64

buurtbewoners. Ook Atelier Zwanebloem, Hopdonders 
Speciaalbieren, De Pluktuin Apeldoorn, stukadoors-
bedrijf De Graaf en heel veel mensen uit de buurt 
verzorgden een gift. Zelfs kinderen uit de wijk zamel-
den geld in voor Bert. Op zondag 11 juni werd tijdens 
de kleedjesmarkt in de speeltuin ´t Loolaantje een 
spaarvarken neergezet voor een bijdrage voor de 
geliefde postbode.
Op 16 juni was het in De Koffiekamer een drukte van 
belang. Bert en zijn echtgenote werden ontvangen. De 
koffie met gebak stonden klaar. Het was een gezellig 
samenzijn. Als afscheid werden Bert een bierpakket 
en een VVV-bon overhandigd. Veel mensen wilden 
persoonlijk afscheid nemen. Een kind had een 
tekening gemaakt, anderen gaven bloemen of een 
handdoek met een persoonlijke tekst. Auto’s reden 
claxonnerend langs de versierde Koffiekamer.
Als we Bert om anekdotes vragen komen de verhalen 
los. Zo bracht hij post bij een mevrouw die voor 
de deur van haar woning stond. Ze had zichzelf 
buitengesloten. Of Bert even door het dakraam wilde 
klimmen om de deur open te doen ... .
De buurt zal postbode Bert gaan missen.

Buurtbewoner Joost overhandigt het bierpakket  
en de VVV-bon.

Met dank aan Kees Aalbers  
en Jolanda van Leusden

De wijkraad op Facebook
Als wijkraad besteden we veel aandacht aan de com-
municatie met de wijkbewoners. Dat doen we door 
middel van deze nieuwsbrief, maar ook via moderne 
middelen als onze website www.wijkraaddenaald.nl  
Daarnaast publiceren we maandelijks een actuele 
digitale nieuwsbrief, waarvoor u zich kunt opgeven 
via denaald@kpnmail.nl 
Op onze Facebook-pagina kunt u nog vaker 
actualiteiten over onze wijk tegenkomen. Vind en  
volg ons op www.facebook.com/wijkraaddenaald
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